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French version below / version français ci-bas
The International System Safety Society, Canada Chapter presents: 
Safety Journalism - the View from

Behind the News Desk
Ian MacLeod

The Ottawa Citizen
ISSS System Safety Presentations are for all Safety Professionals
 As system safety professionals, we can strengthen our knowledge if we learn from each other. There are similar lessons to be learned from all safety professions, whether using new air navigation equipment, assessing a new nuclear power plant design, ensuring proper patient treatment, or reporting on human factors and organizational management. Consider attending a System Safety Presentation outside your chosen discipline — you’ll be enlightened by the transferability of safety concepts between industries!
Presenter:     Ian MacLeod

Date:              Thursday, January 19 2012
Time:             12:00 p.m.
Lunch:           Included for those who pre-register by January 12 2012
 
Cost:               $15 members, pre-registered
                        $20 non members, pre-registered
                        $25 for all walk-ins
                        Free for students
Remote attendees should contact Bob Fletcher, rwfletcher@sympatico.ca


Location:      RCAF Officer's Mess, 3rd Floor, Control Tower + Annex
                        158 Gloucester Street, Ottawa, Ontario
 
Schedule
11:30 a.m. to 12:00 p.m.                 Registration and light lunch
12:00 p.m. to 12:05 p.m.                 Welcome and Introduction
12:05 p.m. to 12:45 p.m.                 Presentation
12:45 p.m. to 12:55 p.m.                 Questions & Answers
12:55 p.m. to 1:00 p.m.                   Thank you and Closing Remarks
 
Pre-registration details 
 
Deadline: Thursday, January 12 2012
 
Please click http://noontimeseminarjan192012.eventbrite.com and follow the directions to pre-register.  Payment by credit card or other PayPal options.
 
WALK-IN POSSIBILITY EXISTS, but we strongly encourage pre-registration.  Please also note that food quantities are ordered based on the number of pre-registrations.
 
 
May 31 2012 – Book your calendars (7:30am – 12:30pm) for our Springtime Event entitled “Safety – Complex but Manageable”.  Details to follow.
 
 
For Chapter information, visit our web site at: http://canada.system-safety.org/
To receive these messages through e-mail, please do one of the following:

· Visit   http://groups.yahoo.com/group/cISSSeTalk and click "Join this Group!"

· Send an e-mail to cISSSeTalk-subscribe@yahoogroups.com
To refrain from receiving these e-mails

· Send an e-mail to cISSSeTalk-unsubscribe@yahoogroups.com
 
Abstract
 
The news media is hooked on danger. From aviation to nuclear power to pesticides to allergies, safety issues rarely receive attention unless framed in a context of real or perceived danger. Without danger, safety is often not considered news. How can safety practitioners gain media attention without sensationalizing the issue? How can you ensure fair and accurate reporting of a complex subject in the hothouse of the 24/7 news cycle? How can you control the message, and how can this message influence opinion? This talk will address the above questions from the journalist’s perspective.
Biography:
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 Ian MacLeod

Senior Reporter, Ottawa Citizen

Over his 33-year career, MacLeod has covered many major national and international news events. He was one of the few mainstream journalists to report on the 1990 Oka Crisis from behind Mohawk Warrior lines.  Months later from aboard a Canadian Navy battleship and other locales in the Middle East, he covered the tense build-up to the 1991 Persian Gulf War. In 1998, he filed initial breaking coverage from the scene of the downing of Swiss Air Flight 111 off the Nova Scotia coast. On Sept. 11, 2001, he was one of the first Canadian journalists to reach ground-zero in Lower Manhattan.

From Washington, he provided extensive coverage of the 2002 drive-by snipers

terrorizing the capital and, in 2003, on the opening strikes of the Iraq War, with

coverage from the White House, Pentagon and State Department.

His investigative reporting led him to the 2005 discovery and repatriation from

Belgium of Canada's long-lost, first official Maple Leaf flag, now enshrined at the

Canadian Museum of Civilization. The same year, he covered the transit suicide bombings in London and, later, the high-profile London trial of seven jihadi terrorists who plotted to bomb the British capital. He was the leading reporter on the landmark Ottawa case and trial of Momin Khawaja, Canada's first post 9/11 terrorism conviction.
MacLeod has won numerous journalism awards, including three-time winner of Canada's top journalism prize for science writing for his stories on genomics, artificial intelligence and neurology. He has been nominated for three National Newspaper Awards, Canada's highest journalism honour, and for investigative reporting by the Canadian Association of Journalists.
The International System Safety Society
 
The International System Safety Society is a non-profit organization of "Professionals Dedicated to the Safety of Systems, Products and Services" dedicated to supporting the Safety Professional in the application of Systems Engineering and Systems Management.  The Society is international in scope and draws members and participants from over 25 countries.  It is affiliated with major corporations, educational institutions and other agencies throughout the world. The System Safety concept is the application of systems engineering and systems management to the process of hazard, safety and risk analysis to identify, assess and control associated hazards while designing or modifying systems, products, or services. Before production, construction or operation; accident Canadian Aviation Maintenance Council potential can be eliminated or reduced by eliminating or controlling associated hazards. The system safety profession draws from a broad range of engineering, behavioural, scientific, legal and managerial skills. For more information about the International System Safety Society; visit the website < www.system-safety.org  >; it offers a wealth of resources for members and visitors alike.  
 
To become a member of the International System Safety Society (ISSS), download the application form from the ISSS web site at http://www.system-safety.org, fill out the form and send it with $100 US to Cathy Carter at System Safety Society, P.O. Box 70, Unionville, VA, USA, 22567-0070. If you need assistance in filling out the form, please call Robert Fletcher at 613-837-4128 or e-mail him at rwfletcher@sympatico.ca.

La section canadienne de l’International System Safety Society (ISSS) présente :

Safety Journalism – the View from

Behind the News Desk

(Journalisme de la sécurité – Point de vue de la salle de presse)

Ian MacLeod

The Ottawa Citizen
Les ateliers de l’ISSS sur la sécurité des systèmes s’adressent à tous les professionnels de la sécurité.
 À titre de professionnels de la sécurité des systèmes, nous pouvons renforcer nos connaissances en apprenant les uns des autres. Toutes les professions vouées à la sécurité offrent le même genre d’occasions d’apprentissage, que ce soit lors de l’utilisation de nouveaux équipements de navigation aérienne, de l’évaluation de la conception d’une nouvelle centrale nucléaire, de l’administration d’un traitement à un patient ou de l’établissement d’un rapport sur les facteurs humains et la gestion de l’organisation. Pourquoi ne pas envisager d’assister à un atelier sur la sécurité des systèmes dans une discipline autre que la vôtre? Vous serez surpris de voir à quel point les concepts de sécurité se transposent bien d’un secteur à l‘autre!
 
Animateur :
Ian MacLeod 
Date :

Le jeudi 19 janvier 2012
Heure :
Midi
Nota :

Repas inclus pour les participants qui s’inscrivent avant le 12 janvier 2012
 
Prix :

15 $ pour les membres qui s’inscrivent à l’avance
20 $ pour les non membres qui s’inscrivent à l’avance
25 $ à la porte
Gratuit pour les étudiants
Pour la connexion à distance, veuillez contacter Bob Fletcher, rwfletcher@sympatico.ca

                        
Lieu :

Mess des officiers de l’Aviation royale du Canada
Salle Contrôle et Annexe (3e étage)
158, rue Gloucester, Ottawa (Ontario)
 
Déroulement
11 h 30 à 12 h

Inscription et repas léger
12 h à 12 h 05

Mot de bienvenue et introduction
12 h 05 à 12 h 45

Présentation
12 h 45 à 12 h 55

Questions et réponses
12 h 55 à 13 h

Remerciements et mot de la fin
 
Détails relatifs à la préinscription
 
Date limite : le jeudi 12 janvier 2012
 
Veuillez cliquer sur http://noontimeseminarjan192012.eventbrite.com et suivre les instructions pour la préinscription. Paiement par carte de crédit et par PayPal.
 

Il EST POSSIBLE DE S'INSCRIRE À LA PORTE (par chèque ou comptant), mais nous vous recommandons fortement la préinscription.  Veuillez aussi noter que la commande pour le dîner dépend du nombre de préinscriptions.
LE 31 MAI 2012 – Réservez vos calendriers (de 7 h 30 à 12 h 30) pour notre Événement du printemps intitulé  « La Sûreté – complexe, mais gérable ». Les détails suivront.
   
Pour tout complément d’information sur la section canadienne de l’ISSS, consultez notre site Web : http://canada.system-safety.org/.
 
 Pour recevoir ces courriels, veuillez faire une des choix suivants:

· Visiter   http://groups.yahoo.com/group/cISSSeTalk et taper sur “Join this Group!"

· Envoyer un courriel à  cISSSeTalk-subscribe@yahoogroups.com
Pour ne plus recevoir ces courriels, 

· Envoyer un courriel à  cISSSeTalk-unsubscribe@yahoogroups.com
Résumé
 
Les médias d’information sont accros du danger. De l’aviation à l’énergie nucléaire en passant par les allergies et les pesticides, les questions de sécurité retiennent rarement l’attention à moins d’être intégrées dans un contexte de danger réel ou perçu. Sans le danger, la sécurité n’est pas souvent considérée comme des nouvelles. Comment les intervenants en matière de sécurité peuvent-ils attirer l’attention des médias sans pour autant « sensationnaliser » la question? Comment peut-on assurer la communication juste et exacte d’un sujet complexe dans le contexte du cycle médiatique, tous les jours, 24 heures sur 24? Comment peut-on gérer le message, et comment ce dernier peut-il influencer une opinion? Le présent atelier traitera des questions énoncées ci-dessus du point de vue du journaliste. 
Biographie :
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Ian MacLeod

Journaliste principal, Ottawa Citizen

Tout au long de sa carrière de 33 ans, Ian MacLeod a traité de nombreux événements importants à l’échelle nationale et internationale. Il est l’un des quelques journalistes du grand public ayant couvert la crise d’Oka en 1990, au-delà des lignes des guerriers mohawks. Plusieurs mois plus tard, à bord d’un cuirassé de la marine canadienne et à différents endroits au Moyen-Orient, M. MacLeod a fait des reportages sur les événements qui ont mené à la guerre du Golfe Persique en 1991. En 1998, il a assuré la couverture initiale de la nouvelle-choc de l’écrasement du vol 111 de Swiss Air sur la côte de la Nouvelle‑Écosse. Le 11 septembre 2001, il était l’un des premiers journalistes canadiens à se rendre sur les lieux des tours jumelles, au sud de Manhattan. 
En 2002, à Washington, il a fait un reportage exhaustif sur les fusillades de tireurs d’élites ayant terrorisé la capitale, et, en 2003, il a couvert les premières attaques de la guerre d’Iraq à partir de la Maison Blanche, du Pentagone et du Département d’état. Ses techniques de journalisme d’enquête l’ont mené en Belgique, en 2005, où il a découvert et rapatrié le premier drapeau officiel de la feuille d’érable canadienne, perdu depuis longtemps. Ce drapeau est maintenant exposé au Musée canadien de la civilisation. Cette même année, il a couvert les attentats suicide à la bombe sur le système de transit de Londres, et, plus tard, le procès important de sept terroristes jihadi ayant prévu le bombardement de la capitale anglaise. Il était le journaliste principal de l’affaire et du procès de Momin Khawaja, à Ottawa, qui a entraîné la première condamnation d’un terroriste au Canada après les événements du 11 septembre 2001. 

M. MacLeod a remporté de nombreux prix en journalisme. Il a notamment reçu trois fois le prix le plus estimé du journalisme canadien en rédaction scientifique pour ses reportages sur la génomique, l’intelligence artificielle et la neurologie. Il a été mis en nomination trois fois au Concours canadien de journalisme, la plus haute distinction du Canada, ainsi que pour ses techniques de journalisme d’enquête par l’Association canadienne des journalistes. 
 L’International System Safety Society
 
L’International System Safety Society est un organisme à but non lucratif qui dessert les professionnels de la sécurité dans l’ingénierie et la gestion des systèmes. D’envergure internationale, la société attire des membres et participants de plus de 25 pays. Elle est affiliée avec diverses grandes sociétés, maisons d’enseignement et autres agences partout dans le monde. Le concept de « sécurité du système » correspond à l’application des processus d’ingénierie et de gestion des systèmes à la démarche d’analyse des risques et de la sécurité en vue de cerner, d’évaluer et de pallier les risques afférents tout au long de la conception ou de la modification de systèmes, de produits ou de services. Ainsi, avant l’étape de la production, de la construction ou de l’utilisation, le potentiel d’accidents peut être éliminé ou réduit si les risques sont supprimés ou contenus. Les professionnels de la sécurité des systèmes font appel à un large éventail de compétences de nature technique, comportementale, scientifique, juridique et liées à la gestion. Pour tout complément d’information sur l’International System Safety Society, consultez le site www.system-safety.org, qui regorge de ressources intéressantes pour les membres autant que pour les visiteurs. 
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